
2005 Ferrari 612 Scaglietti

Lot sold	USD 58 900 - 82 460 EUR 50 000 - 70 000 (listed)	Drive	LHD
Year of manufacture	2005	Condition	Used
Chassis number	ZFFAY54B00014575	Location	
Number of seats	2	Fuel type	Petrol
Drivetrain	2wd	Exterior colour	Other
Lot number	255	Engine number	101213

Description

2005 Ferrari 612 Scaglietti
Chassis no. ZFFAY54B000145751
Engine no. 101213

A car that paid tribute to Ferrari's greatest traditions, the 612 Scaglietti was named for the coachbuilder who manufactured many of the company's most memorable models. Its styling, meanwhile, was a nod to the legendary 375 MM commissioned by the Italian filmmaker Roberto Rossellini for his wife, cinema legend Ingrid Bergman; indeed, the signature colour for the model was dubbed Grigio Ingrid.

Behind all the romance, however, was a competent four-passenger Grand Tourer, able to carry a quartet of adults very comfortably while at the same time providing excellent performance thanks to its 540bhp V12 engine. The F1-type transmission was updated for this model with additional synchronisation cones, allowing for faster gear changes, while a traditional console-mounted shift gate allowed for selection of manual/automatic, 1st and reverse gears. In testing on Ferrari's test track at Fiorano, the 612 Scaglietti proved itself some six seconds faster than the 456M; top speed was over 315km/h. In every way this was a true Ferrari, capable of delivering all the performance and passion for which the marque has long been famed.

The 612 Scaglietti offered here was acquired several years ago from a large Italian collection. The car

underwent its 30,000km service in early 2017 and has been well cared for since then. It is finished in a rich and menacing Nero livery, both inside and out, with the optional Scuderia shields and the F1-type transmission. Accompanied by its original books and manuals, this 612 Scaglietti with its elegant colour scheme and desirable features, as well as connections to the finest models of the company's past, would be an ideal addition to any private Ferrari collection. Needless to say, it would also be wonderful simply to drive and enjoy as its manufacturer intended.

Please note this motor car is subject to the normal local import tax on Hammer Price and Buyer's Premium, should it remain in the EU. Bonhams is the guarantor of the customs duties and taxes clearance: consequently, this motor car cannot be released to the buyer or his transporter immediately after the sale.

Ferrari 612 Scaglietti 2005

Châssis n° ZFFAY54B000145751

Moteur n° 101213

Spectaculaire couleur noire

Équipée de la transmission type F1

Bel état de conservation

Modèle rendant hommage aux plus grandes traditions Ferrari, la 612 Scaglietti est baptisée du nom du carrossier qui fabriqua les plus mémorables modèles de la marque. Son style était un clin d'œil à la légendaire 375 MM, commandée par le réalisateur italien Roberto Rossellini pour son épouse, la star de cinéma Ingrid Bergman. La couleur signature du modèle était le Grigio Ingrid.

Derrière cette romance, se cachait en fait une efficace Grand Tourisme quatre places, capable de transporter quatre adultes très confortablement, tout en procurant d'excellentes performances grâce à son V12 de 540 ch. La transmission type F1 avait été améliorée pour ce modèle avec des cônes de synchronisation additionnels, permettant des passages plus rapides, tandis qu'un levier traditionnel sur la console centrale permettait la sélection manuelle ou automatique, de la première et de la marche arrière. Essayée sur la piste de Fiorano, la 612 Scaglietti se montra six secondes plus rapide que la 456M avec une vitesse de pointe de plus de 315 km/h. C'était une vraie Ferrari, capable de délivrer toute la performance et la passion qui avaient fait la réputation de la marque.

La 612 Scaglietti proposée ici a été acquise il y a quelques années d'une grande collection italienne. La voiture a subi sa révision de 30 000 km début 2017 et a été très bien soignée depuis. Elle arbore une spectaculaire livrée Nero, intérieur et extérieur, avec l'écusson optionnel Scuderia et la transmission type F1. Accompagnée de ses livrets et manuels originaux, cette 612 Scaglietti avec son élégante couleur et ses équipements séduisants, ainsi que son évocation des modèles emblématiques de la marque, fera un complément idéal à n'importe quelle collection privée de Ferrari. Inutile de préciser qu'elle sera aussi tout simplement merveilleuse à conduire, ce pour quoi son créateur l'a conçue.

Veillez noter que si cette voiture reste dans la Communauté Européenne elle sera soumise à une taxe d'importation au taux normal de la TVA à l'importation locale sur le prix d'adjudication et les frais acheteurs. Bonhams restant le garant des droits et taxes douanières, cette voiture ne pourra donc pas être récupérée par l'acheteur ou son transporteur immédiatement après la vente.

Bonhams 1793

Title Mr

First name Jamie

Last name Knight

101 New Bond Street

London

W1S 1SR

United Kingdom

Phone +33-142611010

Fax +44-2074477401

<https://www.bonhams.com/auctions/26005/>

<https://www.classicdriver.com/en/car/ferrari/612-scaglietti/2005/730678>

© Classic Driver. All rights reserved.